
Fremtidsforsker: Brug de evner, I har 
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Det er de gamle dyder som stor turisme, der kan skaffe flere 
arbejdspladser og mennesker til øen, mener en 
fremtidsforsker. 
 

 
 

- Brug det, som I allerede er gode til. 
 
Der står hverken "Bright" eller "Green" foran de midler, som 
kan hjælpe øen i fremtiden. 
 
I hvert fald ifølge fremtidsforsker Jesper Bo Jensen. 
 
I anledning af Kompetanceforum Bornholms temadag 
"Kompetence Camp 2011", var blandt andet han inviteret til 
Raschs Pakhus i Rønne. 
 
Her diskuterede erhvervsfolk, politikere og unge, hvordan 
man griber fremtiden an på et bornholmsk arbejdsmarked, 
der om syv år vil mangle 2000 sæt hænder. 
 
Og udover at sørge for at alle får en uddannelse, lød 
opskriften fra fremtidsforskeren altså på at bruge de talenter, 
der allerede findes på øen. 
 
- Tag eksempelvis Svaneke Bryghus og gør det større. Udnyt 
jeres fantastiske natur til at skabe turisme. Og gør folk 
opmærksom på, at det er et dejligt sted at bo, lød det fra 
Jesper Bo Jensen. 
 
Udover forskeren var i alt 100 mennesker mødt op i Raschs 
Pakhus. 
 
Du kan se et indslag fra mødet her på siden. 

 
Af Anders Køpke Christensen 
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